
VUONNA 2022 JÄTETYT, KESKEN JÄÄNEET/KÄSITTELYSSÄ OLEVAT ALOITTEET: 

Aloitteen tekijä Aloite Toimenpiteet Käsittelyvaihe 

VALTUUSTOALOITTEET: 

 

   

Kv 25.8.2022: Matti 

Peltola/Kokoomuksen 

valtuustoryhmä 

Asuntomessuilla yksityistä 

pääomaa rakentamiseen 

Khall 12.09.2022 § 332:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja käy aloitteesta 

evästyskeskustelun. 

 

Päätös: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa aloitteen asumisen 

kehittämisen työryhmän valmisteltavaksi. 

 

Rakennuttamista edistetään myös tonttien 

myyntikampanjalla (30.6.23 saakka) sekä 

Pirttirannan uudella tonttialueella. 

Kaupungin sijoitusstrategian linjaus (kh 

12.12.2022 § 475): Kaupunginhallitus valtuuttaa 

kaupunginjohtajan kotiuttamaan varoja 

kaupungin sijoitussalkusta enintään 1 000 000 

euroa, ja sijoittamaan varat uudestaan 

sijoitusasuntoihin ja / tai kiinteistörahastoon. 

 

Kaupunginjohtajan, teknisen johtajan sekä 

Suomen Asuntomessut Oy:n toimitusjohtajan 

yhteinen palaveri 9/2023, jossa selvitetty 

näyttelyn järjestämisen edellytyksiä. Asiaa 

käsitelty myös asuntopoliittisessa toimikunnassa. 

Tehdyn selvityksen jälkeen, todettu että kaupunki 

ei lähde jatkovalmistelemaan 

asuntomessutapahtumaa. 

KÄSITELTY. 



 

 

Kv 10.11.2022: Hilkka 

Suni/Keskustan valtuustoryhmä 

Ikäihmisten yhteisöllisen 

asumisen/senioritalon 

rakentamisen selvitys 

Khall 28.11.2022 § 455:    

    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

edelleen asumisen kehittämisen työryhmän 

valmisteltavaksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Asuntopoliittinen toimikunta 1.2.2024: 

Ikäihmisten asumisratkaisut: yhteisöllinen 

asuminen, suunnittelu yhteistyössä Pohteen 

kanssa (KH 28.11.2022 § 455) 

-> Kiinteistö Oy Nivalan Vuokrakodit ja 

asuntopoliittinen toimikunta on käsitellyt 

teemaa. Asia on vielä selvitysvaiheessa.   

 

 

 

 

KÄSITTELYSSÄ ASUMISEN 

KEHITTÄMISEN 

TYÖRYHMÄLLÄ  

(lähetetty tiedoksi Sunille 

9.2.2024) 

Kv 24.11.2022: Marika Hannula ja 

Kaisa Pihlajaniemi, Keskusta 

Selvitys toisen 

koulunuorisotyöntekijän 

toimen perustamisesta 

Khall 12.12.2022 § 478:  

  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa aloitteen 

opetuslautakunnan valmisteltavaksi.   

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

 

 

 

KÄSITTELYSSÄ 

HANKEKOORDINAATTORILLA 

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fpoytakirjat.nivala.fi%2Fcgi%2FDREQUEST.PHP%3Fpage%3Dmeetingitem%26id%3D2022369-20&data=05%7C02%7Cminna.korkeakoski%40nivala.fi%7C1324f2528a72481d5e7408dc2332f098%7Ceb64195a49d84fdebbb269a2717963d8%7C1%7C0%7C638423948888622902%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=gQzJIXIAWv9j7oUCmzyhaEW5olZbsqJSAs8tUDS6vio%3D&reserved=0


Opeltk 17.01.2023 § 8: 

Sivistysjohtaja: 

Oppilas- ja opiskeluhuoltohenkilöstöön kuuluvat 

koulupsykologit ja koulukuraattorit siirtyivät 

hyvinvointialueiden työntekijöiksi 1.1.2023 

lukien, mutta jakavat edelleen työskentelyään 

kuntien kouluyhteisöissä. Nivalassa jatkaa ainakin 

toistaiseksi 4 koulukuraattoria ja 1 psykologi + 

ostopalvelua.  

 

Koulupsykologin työn tavoitteena on oppilaan 

koulunkäynnin, oppimisen ja hyvinvoinnin 

edistäminen. Koulupsykologin toimenkuvaan on 

kuulunut terveydenhuollon ammattilaisena 

yksittäisen oppilaan terveydentilaan sekä 

toiminta- ja työkyvyn määrittämiseksi tehtäviä 

taikka terveyden- ja toimintakyvyn 

palauttamiseksi tai ylläpitämiseksi tehtäviä 

toimenpiteitä (testauksia ja tutkimuksia, 

tukikeskusteluja ja konsultatiivista tukea) sekä 

työajan puitteissa yhteisöllinen asiantuntijatyö. 

 

Koulukuraattoreiden toimenkuvaan on kuulunut 

oppilashuollon ammattilaisena oppilaiden ja 

opiskelijoiden oppimisen ja hyvinvoinnin sekä 

sosiaalisten ja psyykkisten valmiuksien 

tukeminen. Asiakastyötä säätelee oppilas- ja 

opiskelijahuoltolain ohella mm. koululait, 

lastensuojelulaki ja sosiaalihuoltolaki. Tehtävänä 

on ollut edistää koulu- ja opiskeluyhteisön 

hyvinvointia sekä yhteistyötä opiskelijoiden 

perheiden ja muiden läheisten kanssa.  

 



Nivalan kaupungin omina työntekijöinä jatkavat 

perhetyöntekijät. Kyösti Kallion koululla 

työskentelee yksi perhetyöntekijä 60 % työajalla 

ja toinen päätoiminen perhetyöntekijä, jolla 

puolet työajasta on Niva-Kaijan koululla. 

Perhetyöntekijän tehtävänä on tukea ja 

täydentää koulunkäyntivaikeuksissa olevien 

lasten kanssa tehtyä oppilashuoltotyötä, 

kouluhenkilöstöä ja perheiden auttaminen lasten 

kasvatustehtävässä ja verkostotyöntekijänä 

toimiminen erityisesti koulujen ja lasten ja 

nuorten palvelujen välillä. Erityisenä 

kohderyhmänä työssä ovat ETU-luokkien oppilaat 

ja heidän perheensä. 

 

Nuorisotyö on kuulunut hyvinvoinnin toimialalle 

vuodesta 2017 lähtien. Nuorisotyöhön on sen 

jälkeen lisätty resurssia ja hyvinvoinnin 

toimialalle on palkattu vakituinen 

koulunuorisotyöntekijä. Koulunuorisotyöntekijä 

tekee tiivistä yhteistyötä koulujen ja 

kouluhenkilöstön kanssa. Painopiste on 

ennaltaehkäisevässä ja yhteisöllisyyttä tukevassa 

työssä.   

Päätösesitys: Opetuslautakunta arvioi, että mikäli 

koulunuorisotyön resurssia on mahdollista lisätä, 

se tulisi tehdä ensisijaisesti nykyistä resurssia 

lisäämällä hyvinvoinnin toimialalla, jotta toiminta 

ei hajaannu kahdelle toimialalle. Kaupungin 

hankekoordinaattori voi selvittää 

hankerahoitusmahdollisuudet ko. toimintaan. 

Opetuslautakunta lähettää aloitteen edelleen 

hyvinvointitoimialalle jatkovalmisteluun. 



 

Päätös: Yksimielisesti hyväksyttiin. 

Hvltk 28.2.2023§ 25:  

Opetuslautakunta on kokouksessaan 17.01.2023 

§ 8 käsitellyt Marika Hannulan ja Kaisa 

Pihlajaniemen valtuustoaloitetta toisen 

koulunuorisotyöntekijän toimen perustamisesta. 

Opetuslautakunta päätti lähettää aloitteen 

edelleen hyvinvointitoimialalle jatkovalmisteluun. 

 

Hyvinvoinnin toimialalla ei ole varattu 

määrärahoja toisen koulunuorisotyöntekijän 

toimeen vuodelle 2023. Tämän vuoksi 

mahdollista rahoitusta tulee hankkia 

ulkopuolisista lähteistä, esim. hankkeen 

muodossa. Hyvinvointijohtaja on käynyt 

keskusteluja hankekoordinaattori Miia Leipälän 

kanssa toiminnan hankkeistamisesta. 

Hankekoordinaattori on aktiivisesti etsinyt 

erilaisia sopivia hankkeita toiminnan 

rahoittamiseksi ja muutamia lupaavia 

hankerahoitusten hakuja onkin alkamassa 

kevättalven aikana. Kun sopiva hankehaku 

aukeaa, haetaan sen kautta rahoitusta toiselle 

koulunuorisotyöntekijälle lukuvuodeksi 2023–

2024. 

Päätösesitys: Hyvinvointilautakunta toteaa 

valtuustoaloitteen olevan hyvinvoinnin toimialan 

käsittelyssä asianmukaisella tavalla. 

 

Päätös: Lautakunta totesi aloitteen olevan 

käsittelyssä. Asia jätetään pöydälle lisäselvityksiä 

ja valmistelua, kuten esim. 



hankerahoitusmahdollisuuksien selvittelyä, 

varten.  

   

Kv 15.12.2022: Elisa 

Helander/Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä 

Hyvä ikä -rahaston 

sääntömuutos 

Khall 30.1.2023 § 32: 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus käy aloitteen 

sisällöstä evästyskeskustelun ja antaa aloitteen 

taloustoimiston valmisteltavaksi. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Khall 24.04.2023 § 132: 

Valmistelija: Talousjohtaja 

Perussuomalaisten valtuustoryhmä on tehnyt 

valtuustoaloitteen Mukava Ikä -

testamenttirahaston sääntömuutoksesta siten, 

että myös rahaston pääomaa voitaisiin jatkossa 

käyttää ikäihmisten virkistystoimintaan. 

Perusteluna valtuustoryhmä esittää, että 

nykytilanteessa sijoitustoiminnan tuotot ovat 

vaikeasti arvioitavissa, jolloin iloa ja virkistystä ei 

voida tuottaa riittävästi. 

 

Rahaston voimassa olevien sääntöjen mukaan 

tuotoilla tuetaan Nivalassa palveluasumisen 

piirissä olevien ikäihmisten osallisuutta, 

sosiaalisia kontakteja, vapaa-ajan toimintaa sekä 

virkistystoimintaa. Rahastosta voidaan tukea 

esimerkiksi vanhuksille järjestettäviä tapahtumia 

ja ryhmämuotoista virkistys- tai vapaa-ajan 

toimintaa. 

 

Rahaston perustamispääoma oli 318 507 euroa, 

ja se on sijoitettu kolmeen erityyppiseen 

rahastoon. Rahastojen tuotto oli vuonna 2021 7 

KÄSITELTY. 



820 euroa ja vuonna 2022 6 373 euroa. Tuotto 

maksettiin voitto-osuuksina kaupungin 

pankkitilille. Sijoitustoiminta on aina vaikeasti 

ennakoitavaa, mutta näiden rahastojen osalta voi 

todeta niiden tuottaneen jopa huonona 

sijoitusvuotena. 

 

Testamentilla saadun varallisuuden käyttöä ohjaa 

testamenttiehto. Ehdon mukaan varat annetaan 

Nivalan kaupungille käytettäväksi vanhainkodilla 

vanhusten hyväksi sosiaalilautakunnan päätösten 

mukaisesti. Ehto ei ota kantaa siihen, 

käytetäänkö koko varallisuus kerralla vai 

sijoitetaanko se ja käytetään tuottoa. Rahaston 

nykyiset säännöt ovat tältä osin 

testamenttiehdon mukaiset. 

 

Rahaston varojen käytön rajaaminen rahaston 

tuottoon oli ratkaisu, jolla haluttiin varmistaa, 

että testamenttivaroista on iloa Nivalan 

palveluasumisen piirissä oleville vanhuksille 

pitkään. Rahaa ei määrällisesti jaeta vuosittain 

suuria summia, ja kuten rahaston säännöistä 

ilmenee, toivotaan että rahaston tuottoja 

käytettäisiin nimenomaan vanhuksille 

järjestettävän toiminnan kuluihin. 

Vapaaehtoispohjalta ja yleishyödyllisellä, voittoa 

tavoittelemattomalla toiminnalla pienilläkin 

summilla voidaan tuottaa paljon iloa, eikä 

osallisuus ja sosiaalisten suhteiden ylläpito 

lisäänny suurilla rahoilla vaan pienillä teoilla. 

Rahaston sääntöihin voisikin lisätä ehdon, että 

avustusten myöntämisessä etusijalle asetetaan 



vapaaehtoistoiminnan ja nivalalaisen 

kökkähengen hyödyntäminen järjestettävässä 

toiminnassa. Käsittelyssä oleva aloite ei 

kuitenkaan koske tällaista muutosta 

Pääoman suojaamisen taustalla on ajatus, että 

jatkuvasti tuottavaa omaisuutta ei kannata 

realisoida, päinvastoin. Eräs tapa lisätä rahaston 

tuottoa on kasvattaa tuottavaa pääomaa 

ohjaamalla rahastoon uusia lahjoituksia. Rahasto 

voi sääntöjensä mukaan ottaa vastaan 

lahjoituksia, jotka ovat linjassa rahaston 

tarkoituksen kanssa. 

 

Valmistelijan ehdotus: 

Rahaston sääntöjä ei ole tarpeellista muuttaa, 

koska tuoton voi katsoa olevan riittävällä tasolla 

rahaston tarkoituksen toteuttamiseksi. Rahaston 

tuottoa voidaan parantaa myös hankkimalla 

uusia lahjoituksia.  

 

Sääntöjen muuttamiselle ei kuitenkaan ole 

varsinaista estettä, joten kaupunginhallitus voi 

näin päättäessään evästää sääntömuutoksen 

edelleen valmisteltavaksi kaupunginvaltuustolle.  

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen käsitellyksi ja päättää 

jatkotoimenpiteistä. 

 

Päätös: Asia palautettiin jatkovalmisteluun 

evästyskeskustelun pohjalta 

 

Khall 08.05.2023 § 152: 



Valmistelija: Talousjohtaja 

 

Kaupunginhallitus evästi testamenttirahaston 

sääntöjen muutosta seuraavalla tavalla:  

-Tuoton lisäksi enintään 5 % rahaston pääomasta 

voidaan vuosittain käyttää avustusten 

myöntämiseen. 

-Hyvinvointilautakunta tekee vuosittain esityksen 

avustettavista kohteista kaupunginhallitukselle, 

joka päättää asian. 

-Rahaston tuottamaton osuus, jonka arvo  

on 74 049,74 euroa, realisoidaan ja sijoitetaan 

uudelleen paremmin jaettavaa tuottoa 

tuottavaan kohteeseen.  

  

Valmistelijan ehdotus: 

Kaupunginhallitus esittää valtuustoaloitteen 

pohjalta päivitetyt säännöt valtuuston 

hyväksyttäväksi. Rahaston tuottojen lisäämiseksi 

kaupunginhallitus valtuuttaa talousjohtajan 

realisoimaan POP Maltillinen -rahastoon 

sijoitetun osuuden, jonka arvo on 74 049,74 

euroa / 31.3.2023. Varojen uudesta 

sijoituskohteesta valmistellaan esitys 

kaupunginhallituksen päätettäväksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin siten, että kohtaan 8 lisätään 

tarkennus: Rahaston tuoton käytöstä päättää 

vuosittain kaupunginhallitus maaliskuun loppuun 

mennessä hyvinvointilautakunnan esityksestä. 

 

Kvalt 25.05.2023 § 36: 



Päätösesitys: Kaupunginhallitus esittää 

valtuustoaloitteen pohjalta päivitetyt säännöt 

valtuuston hyväksyttäväksi. Rahaston tuottojen 

lisäämiseksi kaupunginhallitus valtuuttaa 

talousjohtajan realisoimaan POP Maltillinen -

rahastoon sijoitetun osuuden, jonka arvo on 74 

049,74 euroa / 31.3.2023. Varojen uudesta 

sijoituskohteesta valmistellaan esitys 

kaupunginhallituksen päätettäväksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

    


